

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 289b09

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav
Republic of
Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

Violence against women: the Council of Europe takes its campaign to a new level

Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe

Strasbourg, 06.04.2009 - "Today, the Council of Europe began the work on a new Europe-wide convention on action against violence against women. Over the past two years, we have worked to break the silence and end the indifference, now we are moving into action.

Members of the ad hoc Committee on Preventing and Combating Violence against Women and Domestic Violence (CAHVIO) are meeting in Strasbourg to discuss the scope of the future legally binding treaty. Violence against women, including within their homes, is very specific in terms of its victims, its perpetrators and the circumstances in which it is committed. This is why the fight against violence against women requires a specific approach, and this is the very reason behind a new Council of Europe Convention. The objective is to create an international, legally binding framework for national legislation and policies based on the trademark Council of Europe approach - protect, prevent and prosecute."

Violence à l'égard des femmes : le Conseil de l'Europe donne une nouvelle dimension à sa campagne

Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 06.04.2009 – « Aujourd'hui, le Conseil de l'Europe commence à élaborer une nouvelle Convention européenne sur l'action contre la violence à l'égard des femmes. Ces deux dernières années, nous nous sommes attachés à briser le silence et à mettre fin à l'indifférence, maintenant nous passons à l'action.

Les membres du Comité ad hoc pour prévenir et combattre la violence à l'égard des femmes et la violence domestique (CAHVIO) se réunissent à Strasbourg pour examiner la portée du futur traité juridiquement contraignant. La violence à l'égard des femmes, notamment la violence domestique, est très spécifique par ses victimes, par ses auteurs et par les circonstances dans lesquelles elle est perpétrée. C'est pourquoi, la lutte contre la violence à l'égard des femmes requiert une approche spécifique et justifie une nouvelle Convention du Conseil de l'Europe. L'objectif est de créer un cadre international, juridiquement contraignant, pour la législation et les politiques nationales basées sur l'approche qui porte la marque du Conseil de l'Europe, à savoir – protéger, prévenir et poursuivre. »

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide.
It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.